
Protokół z zebrania wiejskiego sołectwo Pustki  

Zebranie wiejskie odbyło się w dniu 03 września 2019 r., o godz. 1700, w lokalu świetlicy 

wiejskiej w Pustkach. 

 

Na ogólną liczbę 111 stałych mieszkańców sołectwa, w zebraniu udział wzięło 9 osób, a więc 

mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbywało się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie - Tomasz Waruszewski, 

2) Radny Gminy Piotr Jadanowski 

3) Pracownik Urzędu Gminy – Sabina Rezmer. 

 

Porządek zebrania: 

1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020. 

a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć 

b) dyskusja 

c) podjęcie uchwały 

3) Informacja Wójta Gminy o bieżących sprawach Gminy 

4) Wnioski i zapytania 

5) Zakończenie zebrania 

Przebieg  zebrania: 

Ad.1.  

Zebranie otworzył i prowadził sołtys Karol Gogolin, który następnie przedstawił porządek 

zebrania. Nie zgłoszono uwag. Porządek uchwalono jednogłośnie. 

Ad.2. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy i wskazania przedsięwzięć 

do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020. 

a) zgłaszanie wniosków 

Przedsięwzięcia do realizacji zgłosił sołtys wsi po konsultacjach z Radą Sołecką i były to:  

- 10 000,00 zł – dokumentacja drogi Chrośle-Pustki;  

- 500,00 zł – zakup koszulek z nadrukiem wsi (wykorzystywane będą m.in. na Igrzyskach Wsi); 

- 1083,00 zł – zakup wyposażenia świetlicy wiejskiej; 



- 1000,00 zł – kwota przeznaczona na dodatkowe atrakcje dla dzieci podczas imprez wiejskich; 

- 1800,00 zł – środki przeznaczone na wydarzenia kulturalne: Dni Rodziny, Dzień Kobiet, 

Dzień Seniora itp.; 

- 2500,00 zł – zakup kosy spalinowej 

b) dyskusja 

Mieszkańcy zaakceptowali zaproponowane przedsięwzięcia. Podkreśli tylko, że bardzo zależy 

im na wykonaniu drogi Chrośle-Pustki. 

c podjęcie uchwały 

Prowadzący zebranie odczytał projekt uchwały.  

Zebranie wiejskie przyjęło uchwałę w sprawie wniosku do Wójta Gminy ze wskazaniem 

przedsięwzięć do realizacji w 2020 roku, w ramach funduszu sołeckiego.  

Stwierdzono, że zebranie jednogłośnie przyjęto uchwałę.  

Uchwała stanowi załącznik nr 2. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad.3. 

Wójt Gminy Tomasz Waruszewski w swoim wystąpieniu podjął następujące zagadnienia: 

- Podziękował za obecność i pogratulował zebranym sprawnej decyzji o przeznaczeniu 

funduszu sołeckiego na 2020 r.; podkreślił, że fundusz sołecki w Gminie NML funkcjonuje od 

10 lat, z każdym rokiem środki na niego przeznaczane są coraz większe; 

- podziękował mieszkańcom za to, że coraz bardziej angażują się w życie wsi i całej gminy, że 

wspólnymi siłami dbają o wizerunek wsi; 

- Zaapelował do mieszkańców gminy o konieczności składaniu wniosków, zgłoszeń do 

ewidencji zbiorników bezodpływowych (szamb) i przydomowych oczyszczalni ścieków; 

- Przypomniał o terminach składania wniosków do Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie   

w celu uzyskania świadczeń rodzinnych, +500,+300 ,,Dobry Start’’, fundusz alimentacyjny 

oraz stypendium szkolnego;   

- Zaprosił na otwarcie stacji uzdatniania wody w Skarlinie, która już zaopatruje min. 

mieszkańców Pustek w wodę dobrej jakości;  

- Zaprosił na dożynki gminne, które odbędą się w Tylicach 08.09.2019 r.; 

- Zgromadzonym rolnikom przekazał informację o braku możliwości ubiegania się 

odszkodowania związanego z suszą, ponieważ nasza gmina nie jest naniesiona na 

klimatycznej mapie zagrożeń suszą; 



 

Ad.4. 

- Co z drogą w kierunku Radomna? – Wójt poinformował mieszkańców o ogłoszonym nowym 

przetargu na budowę tej drogi; część środków finansowych pochodzić będzie z Lasów 

Państwowych.  Inwestycja podzielona jest na dwa etapy, w tym roku, jeśli się uda, zrealizujemy 

pierwszy z nich. Powstanie nawierzchnia na mniej więcej połowie długości drogi.  

- Dlaczego budowa będzie przebiegać w dwóch etapach? – Związane jest to m.in. z 

dofinansowaniem z Lasów Państwowych. Nie mogą wyłożyć od razu pełnej kwoty, więc lepiej 

korzystać z tego, co nam proponują teraz niż czekać na bliżej nieokreślony termin. Na chwilę 

obecną LP przeznaczyły na inwestycję 300 tys. zł. Budowa dróg to bardzo kosztowna 

inwestycja – wykonanie 1m² nawierzchni kosztuje ok. 200 zł. Poza tym, droga to nie tylko 

asfalt, pozostają też kwestie wykonania rowów melioracyjnych, poboczy, trzeba również 

trzymać się procedur dot. szerokości jezdni. Czasami powstaje konieczność poszerzenia z 

wykorzystaniem fragmentów działek należących do mieszkańców. Procedury te również 

wymagają czasu.  

Droga w naszej gminie, która już od kilku lat jest budowana etapami to droga Tylice-PGR. 

- Czy Lasy Państwowe wiedzą jak długa będzie droga? – Cały odcinek to ok. 900 m. Gminie 

zależy na tym, by koszt wykonania całego odcinka rozłożony był po połowie. Lasy Państwowe 

również z tej drogi korzystają. 

- Jest oświetlenie wzdłuż dróg. Dlaczego nie działa? – Wszystko znowu rozbija się o procedury, 

tym razem dostawcy energii. Dopiero po odbiorze inwestycji można złożyć wniosek o 

przyłączenie do sieci energetycznej. Myślę, że prąd będzie włączony już na dniach. 

- Czy jest w UG osoba, która zajmuje się fotowoltaiką? Nie ma takiej osoby. Wnioski można 

składać do UW w Olsztynie. Są również firmy, które się tym zajmują, tzn. pomogą przygotować 

dokumentację, wniosek w Ramach programu „Czyste środowisko”. Warto jednak dobrze 

zapoznać się z tematem i zastanowić czy inwestycja się faktycznie opłaca. 

- Czy można przygotowywać wcześniej dokumentację na budowę dróg? – Projekt ma ważność 

3 lata. Można takie dokumentacje przygotować wcześniej, jednak trzeba też wziąć pod uwagę 

możliwości finansowe inwestora. Oczywiście termin ten można przedłużać, trzeba tylko 

rozpocząć inwestycję i, jeśli nie ma być ona dokończona za jednym podejściem, co jakiś czas 

wchodzić na budowę i wykonywać kolejne prace, które z automatu niejako wydłużają termin 

ważności dokumentacji. Pytanie jednak czy to się opłaca? Może się bowiem okazać, że jest 

bardzo dużo „rozgrzebanych” inwestycji, które nie wiadomo, kiedy doczekają się zakończenia.  



Mamy świadomość, że sołectwa coraz częściej chcą przeznaczać część funduszu sołeckiego 

właśnie na wykonanie dokumentacji. Mieszkańcy muszą jednak wiedzieć, że o polityce 

inwestycyjnej gminy decyduje Rada Gminy. Tu również, w inwestycjach, obowiązuje pewna 

kolejność.  

- Co z internetem w naszych miejscowościach? – Firma zajmująca się tym tematem, Nexera, 

buduje sieć na istniejących słupach energetycznych. W chwili obecnej prace trwają w 

Radomnie, ale projekt obejmuje też Pustki. Sprawdzimy w firmie, jakie dokładnie plany ma 

wobec Pustek. 

- Czy w gminie jest jakieś dofinansowanie na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków? 

Nie ma takiego dofinansowania. Z naszą gminą jest o tyle trudniej, że jej obszar leży głównie 

na terenie obszaru chronionego rzeki Drwęcy, to również powoduje pewne ograniczenia w tym 

temacie (budowy oczyszczalni). Od kilku lat jednak otrzymujemy dofinansowanie na utylizację 

wyrobów azbestowych. 

- Co z drogą powiatową? – Tu pojawia się kwestia dofinansowania ze środków gminy do 

inwestycji powiatowej. Być może, podczas budowy mostu, uda się przy okazji zrobić fragment 

jezdni. Głównie przy zjazdach. 

- Jakie plany dotyczące szkół ma gmina? – Nie da się ukryć, iż jest to duży problem. Państwo 

coraz mniej dofinansowuje oświatę, coraz większe zobowiązania spadają na samorząd. W 

chwili obecnej mamy najmniejszą w historii liczbę dzieci w naszych szkołach – 680 uczniów. 

Zasady przyznawania subwencji są takie same – jest określona kwota na jedno dziecko. 

Natomiast koszty utrzymania placówki pozostają takie same, trzeba wypłacić pensje 

nauczycielom, utrzymać budynek szkoły itd. Nie chcemy zamykać szkół. Jednak coraz częściej 

zastanawiamy się nad alternatywą, tj. utworzeniem szkół społecznych. W naszej gminie mamy 

już jedną taką szkołę, w Tylicach. To mieszkańcy zarządzają placówką, mają bardzo duży 

wpływ na to jak ona funkcjonuje. Po kilku latach funkcjonowania widzimy, że system ten 

sprawdza się bardzo dobrze. Oczywiście gmina ściśle współpracuje z tą placówką. Ponosimy 

m.in. koszty dużych remontów budynku szkoły czy też odpowiadamy za dowożenie dzieci.  

 

Na tym zebranie zakończono.  

 

Protokołowała                                                        Sołtys wsi Pustki  

Sabina Rezmer                                                    Karol Gogolin 

                   

 


